
 
BRM.0012.6.1.2023 
 

Protokół nr 45/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 17 stycznia 2023 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

aleja Ratuszowa 36 
 

 

 

Czas  trwania posiedzenia 10.30 – 10.55 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Lidia Stolarska    – Przewodnicząca Komisji, 

2. Maria Żukowska  – Członek Komisji, 

3. Ewa Podogrodzka   – Członek Komisji, 

4. Grzegorz Olszewski   – Członek Komisji. 
 

Lista obecności członków komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

2. Justyna Puchała – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień w Inowrocławiu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, 

która po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach 

Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 

4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Propozycji zmian do porządku nie zgłoszono, przystąpiono do jego realizacji.  
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 43/2022 z dnia 21 listopada 2022 r. 

4. Funkcjonowanie żłobków miejskich w Inowrocławiu.  

5. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

6. Sprawy bieżące. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 43/2022 z dnia 21 listopada 2022 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 43/2022 z 21 listopada 2022 r.? 
 

Głosowanie:   za – 4 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
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Ad 4. Funkcjonowanie żłobków miejskich w Inowrocławiu – materiał stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił materiał. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa radnych chce zabrać głos?  
 

Maria Żukowska – Członek Komisji: 

Chcę przekazać pochwały od zadowolonych rodziców, dotyczy to żłobka przy 

ul. Solankowej, rzeczywiście rodzice są bardzo zadowoleni. Ten żłobek jest bardzo 

oblegany i mogę tylko pogratulować prowadzenia, powiedziałabym najbardziej 

wymagającej instytucji takiej nastawionej na opiekę. Kilku rodziców zwróciło się 

do mnie i przekazało, że są zadowoleni pod względem czystości, dziecko jest 

dopilnowane i takich jasnych zasad kierowania placówką. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Chciałbym Państwu powiedzieć jeszcze, że patrzę na te swoje 20 lat w Urzędzie 

i wspomnę Pana Tarczewskiego, który był kiedyś w tej Komisji i mówił, żeby 

zlikwidować żłobki. Jeśli nie ma chętnych do żłobka, to nie zależy od tego, czy się 

dzieci rodzą. To zależy od tego, czy matki mają możliwość zatrudnienia i jeśli nie 

mają możliwości zatrudnienia, to nie ma potrzeby oddawania dziecka do żłobka, 

natomiast jak pojawiła się perspektywa związana z zatrudnieniem i ta stagnacja się 

zmieniła, wtedy od razu nastąpiła zmiana w żłobkach i nie było jakiegoś wyżu 

demograficznego, dzieci się więcej nie rodziło. Po prostu kobiety zaczynały 

pracować i chciały mieć pomoc w opiece. Wtedy też pojawiły się jeszcze projekty 

unijne i te żłobki niepubliczne. Był też taki moment, że była walka o dzieci, ale to 

wszystko było czasowe. Teraz jest znów obleganie żłobków i są zapisy kolejkowe. 

Będzie ogłoszony program ,,Maluch”. Czekamy na ogłoszenie konkursu, żeby 

zobaczyć jakie będą warunki, bo są takie możliwości lokalowe, że możemy przy 

tych standardach, które obowiązują jeszcze utworzyć grupę, tylko to się wiąże 

z dość dużymi nakładami finansowymi. Także tu liczymy na te projekty, bo Miasta 

nie stać, aby zrobić duży remont i do tego obłożyć jeszcze dodatkowymi 

obciążeniami, bo trzeba pamiętać, że utworzyć grupę, oznacza zatrudnić kolejnych 

ludzi, a te koszty osobowe są największymi kosztami, jakie mają nasze placówki. 
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Wspomniał pan, że planujecie zwiększenie ilości osobowej takich maluszków. Czy 

to jest też związane z tym, że ze żłobka ,,Bajka” są wysiedlani mieszkańcy, z tych 

dwóch mieszkań, które są u góry, z uwagi na wnioski przeciwpożarowe? Czy ta 

jednostka z uwagi na możliwość zwiększenia, czy będzie myślała o zwiększeniu 

swojej powierzchni?  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

To są daleko idące wyobrażenia. Skupiłbym się na tym, że w tej chwili tam jest 

problem, żeby ten żłobek był. 
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Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

To była kwestia, czy zlikwidować żłobek czy dać ludziom mieszkania. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Dać ludziom mieszkania, nie znaczy zagospodarować tymi pomieszczeniami. 

Pozostanie tam strefa strychu niezamieszkałego, bo nie spełnią warunków 

przeciwpożarowych, ta klatka schodowa nie spełni warunków ewakuacyjnych. 

Jeżeli uda się tych ludzi wyeksmitować, to te pomieszczenia zostaną 

prawdopodobnie niezamieszkałe ze względu na to, że nie można ich zaadoptować, 

raczej będą to jakieś pomieszczenia magazynowe. Sam żłobek nie będzie mógł 

funkcjonować, ale być może coś się zmieni w sprawach przepisów albo może 

będzie jakieś inne rozwiązanie architektoniczne. Nie wiem, czy Państwo 

pamiętacie, ale ten żłobek funkcjonuje dzięki determinacji pani dyrektor. Już wiele 

lat temu mówiono, że to stara kamienica i nie warto w nią inwestować, a ona 

z uporem, krok po kroku robiła kolejne remonty wewnątrz żeby je dostosować 

i ona już w tej chwili te standardy przeciwpożarowe spełnia. 
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Ale ja mówię też w kontekście uzyskania może środków zewnętrznych. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Na dzień dzisiejszy ciężko powiedzieć, bo tam jest problem tego typu, że być albo 

nie być i albo się tych ludzi przemieści do innych pomieszczeń i żłobek będzie 

istniał albo zlikwiduje się żłobek. 
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Nie, jest już decyzja, że z tych dwóch mieszkań mieszkańcy będą wysiedlani. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Pani dyrektor na pewno będzie zainteresowana i jeżeli będzie taka możliwość to 

zawsze będziemy chcieli je wziąć, chociażby z tego względu, żeby poszerzyć 

usługę, a zapotrzebowanie jest. 
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Czyli nawet nie dzieci, a ta strona gospodarcza, żeby na tym skorzystała. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Oczywiście, tym na pewno będziemy zainteresowani. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Z tego co wiem, założenia są takie, że tam jest zagrożenie pożarowe, ludzie mają 

być wyprowadzeni po to, żeby to zagrożenie zlikwidować i tam ma zostać strych 

niezamieszkały, czyli ewentualnie jakieś elementy magazynowe. 
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Dobrze by było zabiegać o to, żeby zwiększyć powierzchnię. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Jeżeli pojawi się taka perspektywa, że będzie można pozyskać te pomieszczenia, to 

jeszcze się nie zdarzyło, żebyśmy nie chcieli.  
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Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Liczymy na kreatywność pani dyrektor i zobaczymy czy tą barierę przeskoczy. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

O to bym się nie bał, bo naprawdę ma doświadczenie. Nawet miała kiedyś 

propozycję, żeby wybudować windę, aby móc się przemieszczać, być może to 

byłoby rozwiązanie na przyszłość.  
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Wszystkie instytucje kompetencyjne, które mają jakieś zdanie odnośnie 

bezpieczeństwa oraz możliwości architektonicznych, musiałyby się wypowiedzieć, 

aby móc coś z tym zrobić. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Aktualnie jest to uzależnione od decyzji Straży.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Na stronie drugiej zauważyłam dzienną opłatę za wyżywienie dziecka, w żłobku 

miejskim ,,Maja” wynosi 6,5 zł, a w żłobku miejskim ,,Bajka” jest to 6 zł. Z czego 

wynika ta różnica? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

To jest kwestia stawki żywieniowej, którą ustala pani dyrektor, w zależności od 

tego, jaka jest dieta. Jest uchwała, która stanowi, że maksymalna stawka wynosi 

10 zł i w ramach tej stawki one mogą korygować sobie tą stawkę dzienną, 

w zależności od jakiego dostawcy kupują produkty. To wynika z bieżącej 

działalności. Zawsze były równo, ale nie dziwi mnie, że może być inaczej. Być 

może dla dzieci niepełnosprawnych są diety specjalistyczne.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Dobrze świadczy to o dyrektorze, że jest gospodarny i mimo niższej stawki żłobek 

ma dobrą opinię. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Stawki są równe uchwałą, natomiast o stawce w placówce decyduje dyrektor. 
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Na stronie czwartej w bieżącym roku kalendarzowym jest to kwota 602 zł, czyli 

20% minimalnego wynagrodzenia, które było, a jak to się odnosi w bieżącym roku 

kalendarzowym? Bo w tym roku minimalne wynagrodzenie wynosi 3450 zł. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Materiał był przygotowywany w listopadzie. 
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Z kolei na stronie dziewiątej jest napisane, że w 2023 r. ulegnie ona dwukrotnie 

zmianie od stycznia i od lipca.   
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

To jest za 2022 r. i jest podana kwota, natomiast w 2023 r., słusznie tutaj pani 

dyrektor podaje, że te stawki dwukrotnie się zmienią. Przypomnę, że 

uregulowaliście to Państwo uchwałą, że stawki nie będą teraz zmieniane poprzez 

uchwałę. Zostały one procentowo przeliczone, że jak zwiększy się najniższe 

wynagrodzenie, to stawka z automatu też pójdzie do góry. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Na stronie 10 jest napisane, że od stycznia 2023 r. opłata za wyżywienie będzie 

wynosić 7 zł. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

To był listopad, czyli mogliśmy podsumować cały rok poprzedni. 
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Na stronie piątej mamy informację, że zatrudnienie w placówce przedstawia się 

następująco i są wymienione stanowiska, a moje pytanie jest następujące, czy 

wszystkie te stanowiska wynikają z umowy o pracę, czy umowy zlecenie? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Wszystkie są w oparciu o umowę o pracę. Jest napisane ,,ilość etatów”, a więc 

chodzi o umowę o pracę. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem materiału dot. funkcjonowania żłobków miejskich 

w Inowrocławiu? 
 

Głosowanie:   za – 4 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz.1091), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 1/2023 o pozytywnym 

zaopiniowaniu informacji dotyczącej funkcjonowania żłobków miejskich 

w Inowrocławiu. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Nie było.  
 

Ad 6. Sprawy bieżące. 
 

Nie było. 
 

 W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła 

posiedzenie Komisji. 
 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej 

 

/-/Lidia Stolarska 

Protokółowała: /-/Daria Górska 


